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Dr Radmilo Janković: Sad ne može ništa da se uradi, imaćemo i 10.000 novih slučajeva dnevno 

Zamenik direktora Kliničkog centra Niš prof. dr Radmilo Janković kaže za RTS da očekuje i više od 10.000 

novozaraženih dnevno jer je, dodaje, pokrenuta spirala eskponencijalnog rasta koju je teško zaustaviti. 

U Nišu je juče zabeleženo 277 novih slučajeva koronavirusa, što je jedan od najtežih dana od početka 

epidemije. Samo u martu je bilo više od 300 novih slučajeva dnevno. 

Prof. dr Radmilo Janković, zamenik direktora Kliničkog centra Niš, kaže za RTS da je sve za brigu i da je 

odavno bilo za brigu. 

"Sada već sve dolazi na naplatu, ovaj intenzitet ovakve naplate više niko ne može da predvidi. Pojavile su 

se na društvenim mrežama strašne slike, noćas  je u Kruševcu bilo 14 prijema, saniteti koji čekaju iz svih 

gradova, tamo više nema mesta, ima 430 pacijenata, mora da se ostavi 40 mesta za najteže pacijente", 

rekao je Janković. 

Navodi da će KC Niš, nakon pet meseci, ponovo ući u kovid sistem, već od petka. 

"Već imamo 18 pacijenta na Infektivnoj, verovatno već u petak otvaramo jedan sprat Kliničkog centra", 

napomenuo je zamenik direktora KC Niš. 

Situacija sa 277 novozaraženih je strašna, kaže Janković dodajući da će taj broj u Nišu ići i daleko iznad 

300. 



 
 

"Sad ne može da se uradi ništa, ovu spiralu ćemo teško zaustaviti, ovo je eksponencijalni rast koji niko ne 

može da predvidi", rekao je Janković i istakao da smatra da će broj novozaraženih premašivati i 10.000 

dnevno. 

Podseća da je u martu, kada je rastao broj novozaraženih, bio veliki pritisak na Krizni štab da se uvedu 

drastične mere i trebalo je 10 dana da te mere daju efekata. "Pa vi sad računajte", dodao je Janković. 

Naglasio je i da nije sve u zabranama. 

"Ljudi moraju da se urazume, ja juče nisam bio na roditeljskom sastanku kod sinova, jer smatram da je 

bilo nepotrebno i neodgovorno zgurati 30 odraslih osoba od kojih bar jedna neće nositi masku da dokaže 

da je u pravu", rekao je zamenik direktora KC Niš. 

"Imamo malo manevarskog prostora"  

Istakao je da je država najviše učinila time što je obezbedila dovoljno vakcina, a sada smo doprineli tome 

da budemo među najgorima u Evropi i da nas skidaju sa zelene liste za putovanja. 

"Mi ćemo se jednog dana naći na koricama epidemiologije i infektivnih bolesti. Da smo  dozvolili da nas 

skinu sa liste rezultat je jedne atmosfere i odgovornost svih ljudi", naveo je dr Radmilo Janković. 

Kaže da mu je lakše da čuje da neko neće da se vakciniše, ali da ne može da razume da taj  tera nekog da 

radi to isto i da mu društveni ambijent omogućava da dezinformacije širi danima i nedeljama. 

"Biće i više od 50 preminulih dnevno. Efekat toksičnih poruka sada vidimo, na medijima je velika 

odgovornost, na portalima je mnogo komentara gde se ljudi naslađuju, a neko će i da poveruje", naveo 

je direktor KC Niš. 

Dr Radmilo Janković smatra da je situacija dramatična i da je veoma tužno što su i mladi ljudi na 

respiratoru. Najjača poruka je, prema njegovom mišljenju, broj novoobolelih i saniteti koji čekaju ispred 

kovid bolnica. 

"Dajte da nešto učinimo da ne budem o najgori u Evropi. 'Ajde i to, ali ovoliki broj preminulih… To što se 

mi ponašamo normalno, da neko organizuje svadbu, gde će se 15 ljudi zaraziti, jedan će umreti, ta 

atmosfera me rastužuje i devastira. Nešto ćemo učiniti, ali imamo malo manevarskog prostora", naglasio 

je prof. dr Radmilo Janković. 

 

 

 



 
 

 

 

Vučić: Srbija dobija fabriku vakcina važnu za budućnost 

Predsednik Aleksandar Vučić istakao je, na ceremoniji polaganja kamena temeljca za izgradnju nove 

fabrike za proizvodnju vakcina u Zemunu, da je ponosan što Srbija zajedno sa kineskim i emiratskim 

partnerima, pokušava i čini se uspeva da reši i deo nekih globalnih problema. 

Aleksandar Vučić je rekao da je ponosan što počinje izgradnja potpuno novih kapaciteta za proizvodnju i 

punjenje vakcina. 

Vučić: Sve vakcine su dobre, ja ću i treću dozu kinesku 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je da su sve vakcine protiv korona virusa odlične, kao i da nije 

čuo preporuku da se za treću dozu preporučuje RNK vakcina i istakao da će on i kao treću dozu primiti 

Sinofarm vakcinu. 

Odgovarajuči na novinarska pitanja predsednik je rekao da ne želi da ulazi u polemiku i da svako ima 

prava na svoj izbor i da kaže šta god hoće i misli o tome koja je vakcina bolja. 

Prema njegovim rečima, na početku vakcinacije u Srbiji i kada je 90 odsto vakcinisanih bilo vakcinisano 

kineskom vakcinom, govorilo se da su u bolnicama ljudi vakcinisani tom vakcinom. 

"Postoje ljudi kojima nijedna vakcina nije spasila život, a danas imate, pošto vakcinišemo sve više sa 

Fajzerovom vakcinom, sve veći broj ljudi koji su primili tu vakcinu, ali uvek desetostruko manje nego 

onih koji nisu primili nikakvu. I ti koji su u bolnici ili koji su zaraženi imaju 10 ili 20 puta veću šansu da 

prežive nego nevakcinisani", rekao je Vučić. 



 
 

Zbog toga, kaže on, ne pada mu na pamet da ulazi u polemiku koja je vakcina bolja a koja nije. 

"To govori nekoliko stvari o nama i šta ćemo imati u budućnosti. Velika je stvar i za Beograd i hvala 

beogradskim čelnicima koji pomažu da svi infrastrukturni radovi budu obavljeni na vreme", rekao je 

Vučić. 

"Ponosan sam što smo se drznuli da budemo hrabri, odgovorni i ozbiljni, ali da visoko podižemo lestvicu, 

da kažemo sebi da ne moramo da čekamo na tuđe vakcine, da možemo da imamo srpsku fabriku 

vakcina", naveo je predsednik. 

Kao što smo, kako je rekao, dali zadatak našim ljudima da počnu da rade na četvorovalentnoj vakcini 

protiv gripa, tako danas počinjemo sa izgradnjom fabrike vakcina u Zemunu, a tim proizvodom 

snabdevaćemo ne samo Srbiju, već mnoge zemlje regiona, Evrope, čime ćemo uspeti da spasemo mnogo 

života. 

"Ovo partnerstvo nije partnertsvo iz interesa, već dokaz i prijateljstva iako neretko sumnjamo u 

prijateljstvo u međunarodnim odnosima. Sve što smo govorili da ćemo uraditi uradili smo zajedno. Kada 

je bilo teško dobijali smo pomoć iz Emirata i Kine. Zato koristim i ovu priliku da zahvalim predsedniku Si 

Đinpingu i njegovoj visosti Mumahedu bin Zajedu Al Nahjanu", rekao je on. 

Vučić je ocenio da se radi o velikom poduhvatu za našu zemlju. 

"Prvi pogon do kraja marta 2022." 

Do kraja marta 2022., preneo je, dobićemo prvu fazu i prvi pogon za punjenje vakcina. 

Od aprila moći ćemo da se pojavimo na tržištu sa vakcinom i naše tržište pre svega, onda i druga. 

U fabrici će se proizvoditi 30 miliona vakcina godišnje. 

Za punjenje i proizvodnju ugovorena je linija nemačke kompanije "Sintegon", koja poseduje zaštitne 

sistemu protiv kontaminacije po svetskim standarima. 

"Ljudi moraju da znaju da je ovo nešto novo za Srbiju, što na ovakvom nivou nismo imali. Proizvodićemo 

ovde, kada završimo drugu fazu 2023., i aktivnu komponentnu vakcine. Bićemo među prvima u svetu koji 

će imati mogućnost da zajedno sa našim partnerima menjamo sadržaj supstance i opet budemo među 

prvima u svetu koji će nove blagodeti, naučna otkriča podeliti sa narodom i učinimo da ljudi budu još 

bezbedniji i vakcina efikasnija", rekao je predsednik. 

Ukazao je da saradnja sa Kinom i Emiratima koji su u farmaciji i medicini ispred nas, sebi garantujemo 

sigurnuju i bolju budućnost jer ćemo ono do čega dođu njihovi naučnici imati i mi, a i naši naučnici će 

doprinositi naučnim dostignućima. 

"Posao za 180 ljudi" 



 
 

Preneo je da će u fabrici, u prvoj fazi, biti zaposleno 180 ljudi, od kojih 40 odsto visokostručna radna 

snaga, a zatim dodatnih sto. 

"Srećan sam što smo imali hrabrosti da dođemo do ovakve ideje i imamo mogućnost da je provedemo u 

delo", podvukao je Vučić. 

Ukazao je da je sličnu maketu gledao i oko Beograda na vodi, kada niko nije verovao, i da zna da ćemo i 

ovde uz pomoć, podršku i zajednički rad, uspeti da napravimo nešto što će biti regionalno čudo, a srpski 

ponos. 

"Ovo su stvari koje ostaju, zbog kojih ljudi koji se bave politikom za to žive. Ovo je ono zbog čega ste 

ponosni na svoju zemlju i građane, što menja stvarnost, što donosi život ljudima i menja kvalitet života", 

dodao je Vučić. 

Najavio je da će na izgradnji fabrike raditi kompanije koje su imale izvanredne referencije na izgradnji tri 

kovid bolnice, koje je zamolio da kvalitetno, brzo, efikasno obave svoj posao na izgradnji fabrike koja 

mora biti urađena po najvišim standardima. 

"Svi koji prolaze moći će da vide srpsku lepoticu, fabriku vakcina. Sada treba da gledamo šta su sledeći 

potezi i zadaci koje pred sebe postavljamo. Želim da još mnogo toga zajednički uradimo u budućnosti. 

Želim da se vidimo za šest meseci na kraju prve faze, a onda posle godinu dana na kraju završetak druge 

faze i kazaćemo da smo uradili mnogo za budućnost građana i njihove dece", poručio je predsednik. 

Ustav ne dozvoljava uvođenje obavezne vakcinacije 

Govoreći o uvođenju obavezne vakcinacije, Vučić je izjavio da ne može lako da se uvede obavezna 

vakcinacija zbog Ustava naše zemlje, ali da bi to lično podržao. 

"Ali, ne mogu da se odnosim prema nečemu prema svojim željama ili onom što mislim, jer ne mogu da 

razumem toliku neodgovornost - da ne odete da se vakcinišete. Nisam čuo još nijedna ozbiljan 

argument, a naslušao sam se takvih gluposti da me sramota da o tome govorim", rekao je Vučić. 

Vučić je to rekao odgovarajući na pitanje novinara kako komentariše to što i dalje veliki broj građana ne 

razmišlja o vakcinaciji. 

Dodao je da mu dođe da se, kako kaže, "krsti i levom i desnom rukom" kada sve to čuje. 

Za njega su, kazao je, sve to teorije zavere, neko ludilo i "treće oko". 

"Moj stav je nedvosmislen i neću nikome da se dodvoravam onima koji su neodogvorni, ali moram da 

poštujem Ustav, ali moram i da učinim sve što mogu za ljude bez obzira na sve njihove stavove koji ne 

priliče odraslim ljudima, jer moramo da poštujemo njihov jednakopravni status", kazao je Vučić. 

Navodi da je Krizni štab taj koji će da razmišlja o merama, ali da ih je uvek molio da vode računa i o našoj 

ekonomiji, pošto moramo da imamo održiv rast, a da ne povećamo stopu javnog duga preko 60 odsto 

BDP - a. 



 
 

"Imamo i rusku vakcinu koju radimo na Torlaku i 275.000 prve komponente i isto toliko druge 

komponente već je proizvedeno. Ovde ćemo uskoro da krenemo sa punjenjem Sinofarmove vakcine i za 

godinu nešto dana sa kompletnom proizvodnjom. Time ćemo i naučno - tehnološke kapacitete da 

uvećavamo. Doći će do promene strukture i sadržja vakcine, jer će nauka da napreduje, pa ćemo moći da 

idemo u korak sa celim svetom", naglasio je predsednik. 

Vučić je poručio da do tada moli ljude da budu oprezniji i da se vakcinišu. 

Na pitanje ima li svetla na kraju tunela, budući da su korona brojke sve gore, i od čega to zavisi, Vučić je 

odgovorio: "Zavisi od nas". 

"Kada smo molili ljude da se vakcinišu, došli smo do 48 odsto vakcinisanih relativno brzo, a onda nam je 

trebalo tri meseca da dođemo do 51 odsto... Sami smo krivi i sami smo odgovorni", konstatovao je 

Vučić. 

Kako kaže, lakše je uvek "prodavati maglu" i kritikovati, nego uraditi nešto, dodajući da 20 odsto ljudi 

misli da je kovid izmišljena bolest. 

 

 

Đerlek: Apeli za vakcinaciju ne dopiru do mozga ljudi, više reaguju na strah 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek kaže za RTS da apeli za vakcinaciju ne dopiru do 

mozga ljudi, kao i da oni više reaguju na strah. Ističe da nije vreme za rekreativnu nastavu ako imamo 

skoro 6.000 obolelih. 



 
 

Mirsad Đerlek je u Beogradskoj hronici rekao da se epidemijska situacija u Srbiji pogoršava. "Brojevi su 

sve veći i kada su u pitanju novooboleli i kada su u pitanju hospitalizovani, kao i broj ljudi na 

respiratorima i nažalost broj ljudi koji gube živote", naveo je državni sekretar. 

"Nije vreme za rekreativnu nastavu" 

Đerlek je, što se tiče pitanja odlazaka đaka na ekskurzije i rekreativne nastave, rekao da je odgovornost 

na Ministarstvu, Kriznom štabu, ali da ni roditelji ne mogu bežati od odgovornosti. 

"Nije vreme za rekreativnu nastavu ako imamo skoro 6.000 obolelih", smatra Đerlek. 

Upitan koji broj treba da bude dovoljno alarmantan da se sazove sednica Kriznog štaba, istakao da Krizni 

štab zaseda svaki dan. 

"Treba 100 puta meriti, a jednom seći. Krizni štab zaseda svaki dan i razgovara, ali izaći u javnost i kazati 

koje su to nove mere, nije to baš tako lako", napominje Đerlek. 

Podsetio je da prošle godine, kada su brojke bile slične kao danas, nije bilo vakcine, i naveo da je sada 52 

odsto vakcinisanih, ocenjujući da to nije dovoljno. 

"Krizni štab čeka da svi mi građani zasučemo rukave i da se vakcinišemo, pa da povećamo broj 

vakcinisanih ljudi i dođemo do kolektivnog imuniteta", kaže Đerlek. 

Povećan broj zaintersovanih za prvu dozu  

Potvrdio je da se broj zainteresovanih za prvu dozu vakcine povećao otako su brojke ponovo krenule da 

se povećavaju. 

"Izgleda da kod nas apeli ne dolaze do mozga ljudi, više imamo efekta kada počne rapidan rast, da ljudi 

više reaguju na strah nego na apele", ukazao je državni sekretar. 

Naveo je da je primetan povećan broj ljudi na svim vakcinalnim punktovima. 

"Izuzetno nam je bitno da povećamo broj ljudi koji će se vakcinisati prvom i drugom dozom, jer sa tim 

dolazimo do kolektivnog imuniteta. U ovom trenutku smo daleko", ističe Đerlek. 

"Vakcina ne štiti 100 odsto, pa ni treća doza"  

Što se tiče treće doze, i da su ljudi koji je prime zaštićeni ako ima oko 50 odsto onih koji nisu primili ni 

prvu, podsetio da vakcina, pa ni treća doza, ne štiti 100 odsto, ali da će se spasiti respiratora i sačuvati 

život. 

"Ne možemo garantovati da se neko neće zaraziti čak ni sa trećom dozom ako bude u velikoj 

koncentraciji virusa. I dalje se moramo čuvati", naglasio je Đerlek. 

"Nivo antitela nije jedino merilo"  



 
 

Potvrdio je da nivo antitela nije jedino merilo za zaštitu od korone, kao i da u dve različite laboratorije 

nisu isti uslovi, pa rezultati mogu da budu nekompetentni. 

Državni sekretar je rekao da se koriste iskustva drugih zemalja, ali da se mora shvatiti da je ključ uspeha 

sada kod nas. 

Saglasan je tim da bi se mere više poštovale ukoliko bi bila veća kontrola, ali je za kontrolu svih potrebno 

previše ljudi i da svest treba poraste. 

 

 

Adžić Vukičević: Korona je opaki virus koji, čim mu okrenemo leđa, napada ubojitije 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici, dr Tatjana Adžić Vukičević, rekla je za RTS da je za vreme provedeno 

u Kovid bolnici naučila da se radi o opakom, opasnom virusu i da, kad god smo mu okrenuli leđa, 

napadao je jače i ubojitije. Poručuje da je vakcinacija jedini izlaz. 

Više od 18 meseci Srbija se bori sa virusom korona. Koje smo lekcije do sada naučili, a s kojim izazovima 

se trenutno suočavamo – o tome će se danas razgovarati na simpozijumu koji organizuje najveća kovid 

bolnica u zemlji. 

Za 10 meseci, Batajnica je zbrinula oko 9.600 pacijenata – mlađih i starijih, muškaraca i žena. Njihov 

najmlađi pacijent je imao 20 godina, a najstariji 101 godinu. 

Direktorka Kovid bolnice u Batajnici, dr Tatjana Adžić Vukičević, rekla je za RTS da je za vreme provedeno 

u Kovid bolnici naučila da se radi o opakom, opasnom virusu i da, kad god smo mu okrenuli leđa, 

napadao je jače i ubojitije. 



 
 

"Okretanje leđa znači da nismo poštovali mere, nismo nosili maske i nismo se vakcinisali", navela je 

Adžićeva. 

Prema njenim rečima, čarobnog štapića nema, jedino rešenje je vakcinacija. 

"Masovnoj vakcinaciji moramo pristupiti sada i odmah, drugog rešenja nema", naglasila je direktorka 

Kovid bolnice. 

Naglasila je da su "pustili 105 kreveta u promet" i da je ostalo još postelja koje se čuvaju za eventualno 

pogoršanje situacije.  

Stanje najmlađe pacijentkinje, apotekarke od 20 godina, kojoj se na snimku pluća skoro i ne vide, prema 

rečima doktorke Tatjane Axić izuzetno je teško, ali uz svu neophodnu terapiju, znatno bolje.  

Tatjana Adžić Vukičević poručuje da je vakcinacija jedini izlaz da izađemo iz ove pošasti. 

 

 

Lončar: I bolnica u Mladenovcu će primati kovid pacijente, epidemiološka sitaucija u Srbiji nije dobra 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar izjavio je danas da epidemiološka sitaucija u Srbiji nije dobra i da će 

bolnica u Mladenovcu primati kovid pacijente. 

On je to rekao na simpozijumu posvećenom iskustvima u najvećoj kovid bolnici u Evropi - Batajnici. 

Lončar je pozvao zdravstvene radnike u toj bolnici da se ne obaziru, kako kaže, na one koji misle da o 

medicini znaju više i zahvalio svima na požrtvovanom radu i spasavanju ljudskih života. 

U kovid bolnici u Batajnici trenutno je hospitalizovano 720 pacijenata. 

Od danas su u kovid sistemu i KBC Dr Dragiša Mišović i Bežanijska kosa. 



 
 

 

 

Tiodorović: Više od 90 odsto preminulih nevakcinisani 

Epidemiolog Branislav Tiodorović izjavio je da je „95 odsto pacijenata u naše tri kovid bolnice 

nevakcinisano, kao i više od 90 odsto onih koji fatalno završavaju“. 

„Ako ne sprovedemo mere do kraja, ne kontrolišemo i ne obuhvatimo vakcinacijom što više ljudi, ući 

ćemo u nešto što se zove prirodan proces. To znači da će se svi zaraziti, oni koji imaju dobar imunitet ili 

su vakcinisani će preživeti, a nažalost, ceh će platiti oni najosetljiviji“, rekao je Tiodorović za N1 u Danu 

uživo. 

Prema njegovim rečima , ocena i procena epidemiološke situacije više nije nesigurna. 

„Može se reći da je nepovoljna, a u nekim mestima se može proglasiti već i da je vanredna. To govori o 

tome da imamo stalno povećanje i da će ići da brojkama većim od ove, imaćemo više od 6,7 hilljada 

slučajeva dnevno. Vakcinisanih je 42 odsto kompletno i 52 odsto uopšte, to nije dovoljno, propustili smo 

šansu, prešli smo crvenu liniju“, naveo je on. 

Kako je rekao, „moramo povećati obuhvat vakcinacije“. 

„Morali smo imati uza sebe i pomoć sociologa, psihologa, komunikologa, ljude koji su najveštiji u toj 

komunikaciji sa stanovništvom, da ih motivišu da se vakcinišu. Nama nedostaje obuhvat vakcinacije, juče 

je Švedska ukinula sve mere, jer je pređeno 70 odsto vakcinisanih, jer ima pad hospitalizacije…“, kaže on. 

Istakao je da sigurno medicinski deo Kriznog štaba ne može sprovoditi mere. 



 
 

Za kovid propusnice medicinski deo Kriznog štaba bio spreman još pre mesec dana 

Govoreći o tome zašto se još ne uvode kovid propusnice, priznaje da ima i straha od reakcije građana. 

„Politička volja, ali ne samo vlasti, nego i opozicije, svi zajedno moramo biti u ovome. Za kovid 

propusnice smo mi iz medicinskog dela Kriznog štaba bili spremni još pre mesec dana“, kaže on. 

Dodao je da u medicinskom delu Kriznog štaba nema dileme da treba uvesti propusnice. 

„Kao i da obavezna vakcinacija bude za zdravstvo, prosvetu, službe koje imaju veliku komunikaciju… 

Neophodno je vakcinisati decu koja su ugrožena“, kaže on. 

Istakao je da ga je „život naučio da u svakom lošem uvek ima nešto dobro“. 

„Ipak ovaj soj, da kažemo delta koji je veoma zarazan, 8 do 10 puta zarazniji nego prethodni, ipak ne 

daje tako teške kliničke slike masovno, ipak se mnogo manje hospitalizuje u odnosu na onaj broj koji se 

potvrdi kao pozitivan. Klinička slika nije tako teška, to je u svemu ovome srećna okolnost, ali se to može 

mnogo brzo pogoršati“, kaže on. 

Kako kaže, „želeli bi da sednica Kriznog štaba bude što pre, što hitnije“. 

„Inače, ako ne sprovedemo mere do kraja, ne kontrolišemo i ne obuhvatimo vakcinacijom što više ljudi, 

ući ćemo u nešto što se zove prirodan proces. To znači da će se svi zaraziti, oni koji imaju dobar imunitet 

ili su vakcinisani će preživeti, a nažalost, ceh će platiti oni najosetljiviji. U naše tri kovid bolnice su 95 

odsto nevakcinisani, a više od 90 odsto onih koji fatalno završavaju su takođe nevakcinisani“, kaže on. 

 


